
Protokół 25/VIII/2020
z posiedzenia Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej

z dnia 23 listopada 2020 roku

Posiedzenie  prowadził  Wiceprzewodniczący  Komisji  Zdrowia  i  Pomocy  Społecznej
Marcin Bubicz. W obradach Komisji uczestniczyło 8. radnych zapewniając tym samym wy-
magane kworum. 

Listy radnych obecnych na posiedzeniu stanowią załączniki nr 1 i nr 2 do niniejszego
protokołu.

Wniosków formalnych dotyczących zmian w porządku posiedzenia Komisji nie zgło-
szono. 

 

Realizacja porządku posiedzenia:

1.  Projekt uchwały w sprawie uchwały budżetowej Miasta Lublin na 2021 rok  (druk nr
918-1).
Na wstępie radny Piotr Popiel zadał pytanie o zapisy tegorocznego budżetu w następują-
cych sprawach: dofinansowanie drużyny rowerowej Komendy Miejskiej Policji w Lublinie;
doposażenie w sprzęt ratowniczy wodnego posterunku policji nad Zalewem Zemborzyc-
kim; realizację programu Bezpieczny Senior; realizację programu Przyjazny Patrol. Pani
Lucyna Sternik, Skarbnik Miasta Lublin i pani Katarzyna Fus, Dyrektor Miejskiego Ośrodka
Pomocy Rodzinie  poinformowały  jak  przebiegała  realizacja  powyższych działań  w tym
roku.
W związku z brakiem dalszych pytań radni Komisji przystąpili do składania wniosków do
projektu budżetu. 

Komisja zwraca się o umieszczenie w projekcie budżetu na 2021 rok następujących
zadań wnioskowanych przez radnych komisji:

Wnioski Przewodniczącej Komisji Elżbiety Dados:

1. Remont przyziemia, szatni w Szkole Podstawowej nr 40 obejmujący: likwidację bok-
sów, krat, wyburzenie ścianek, remont podłogi, położenie terakoty - przewidywany
koszt ww. zadania 250 tys. zł; źródło finansowania: dział 756, rozdział 75616 - podatek od
nieruchomości (przychody).
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 7 głosów „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzymujący się”.

2. Zakupienie szafek dla uczniów (obecnie szkoła liczy 810 uczniów) Szkoły Podstawo-
wej nr 40 - przewidywany koszt ww. zadania 100 tys. zł; źródło finansowania: dział 700,
rozdział 70005 - sprzedaż składników majątkowych.
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 7 głosów „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzymujący się”.

3. Remont ul. Ignacego Kraszewskiego (Dzielnica Dziesiąta) oraz remont zdewastowa-
nych chodników przy tej ulicy - koszt ww. zadania 1.200.000 zł; źródło finansowania:
dział 700, rozdział 70005 - sprzedaż składników majątkowych. 
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 8 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.

4. Remont placu - uporządkowanie i wyłożenie kostką przy sklepie Żabka przy ulicy
Herberta - koszt ww. zadania 150 tys. zł; źródło finansowania: dział 756, rozdział 75616 -
podatek od nieruchomości (przychody).
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 8 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.



5. Przebudowa ulicy Herberta na całej długości razem z remontem ulicy Dunikowskiego
do skrzyżowania z ulicą Mickiewicza - koszt ww. zadania 4.000.000 zł; źródło finanso-
wania: dział 700, rozdział 70005 - sprzedaż składników majątkowych.
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 8 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.

Wnioski radnego Roberta Derewendy:

6. Ul. Dojazdowa brak wymiany asfaltu od skrzyżowania z ul. Dziubińską w kierunku
granicy miasta w stronę Wólki - ok. 400 m - ok. 120 tys. zł - źródło finansowania: dział
600.
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 8 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.

7. Ul. Zadębie potrzeba wymiana asfaltu na 550 m. (nowa nawierzchnia). Wymienić as-
falt Od numeru 88 do granic miasta - 160 tys. zł - źródło finansowania: dział 600.
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 8 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.

8. Ul. Mełgiewska od numery 30 do 30f. brak chodnika i oświetlenia. Nawierzchnia do
wymiany. Potrzeba Regulacja stanu prawnego - wydział Geodezji. Przygotować doku-
mentację tej inwestycji i uregulować stan prawny. Wytyczyć pas drogowy - ok. 70 tys.
zł - źródło finansowania: dział 600.
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 8 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.

9. Remont pętli Zadębie (trasa 39) - ok. 30 tys zł - źródło finansowania: dział 700, rozdział
70005, sprzedaż składników majątkowych.
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 8 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.

10. Założenie  progów zwalniających przy skrzyżowaniu ul.  Hajdowskiej  z  ul.  Zadębie
i poprawa bezpieczeństwa na tym zakręcie. - ok. 20 tys. zł - źródło finansowania: dział
700, rozdział 70005, sprzedaż składników majątkowych.
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 8 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.

11. Kontynuacja oświetlenia na ul. Kasprowicza od nr 24 do skrzyżowania z ul. Zadębie
(ok. 16 sztuk). - ok. 192 tys. zł - źródło finansowania: dział 700, rozdział 70005, sprze-
daż składników majątkowych.
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 8 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.

Wnioski radnego Grzegorza Lubasia:

12. Program szkolenia nauczycieli wychowania fizycznego w zakresie zintegrowanego
systemu leczenia skolioz i wad postawy - 75 tys. zł. Źródło finansowania -  dział 801 -
doskonalenie nauczycieli w ramach środków na doskonalenie nauczycieli.
Pani Lucyna Sternik na pytanie radnego Piotra Popiela o źródło finansowania poinformowa-
ła, że źródło finansowania podane przez radnego Grzegorza Lubasia „dział 758 rozdział
75818 rezerwy ogólne i celowe” jest podane niefortunnie, ponieważ rezerwa ogólna tworzo-
na jest w celu sfinansowania wydatków nieprzewidzianych i losowych oraz zaproponowała
do tego wniosku inne źródło „dział 801 - doskonalenie nauczycieli w ramach środków na
doskonalenie nauczycieli”, na co radny Lubaś wyraził zgodę.
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 8 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.

13. Pomoc  najbardziej  potrzebującym  poprzez  dofinansowanie  działalności  Banków
Żywności - 250 tys. zł. Źródło finansowania - dział 600, rozdział 60004 wpływy z najmu i
dzierżawy.
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 8 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.



14. Wykonanie remontu części ulicy Zakopiańskiej - 200 tys. zł. Źródło finansowania - dział
700, rozdział 70005 sprzedaż składników majątkowych.
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 8 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.

15. Dokończenie remontu ulicy Żelazowej Woli - 150 tys. zł. Źródło finansowania - dział
700, rozdział 70005 sprzedaż składników majątkowych.
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 8 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”

16. Budowa sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniu ulic Żywnego, Koncertowa, Meloma-
nów - 500,00 tys. zł. Źródło finansowania - dział 700, rozdział 70005 sprzedaż składników
majątkowych.
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 8 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.

17. Oświetlenie alejki prowadzącej z osiedla Szymanowskiego do Szkoły Podstawowej
nr 43 (7 szt. latarni parkowych z oświetleniem LED) - 170,00 tys. zł. Źródło finansowa-
nia - dział 600, rozdział 60004 wpływy z najmu i dzierżawy.
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 8 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.

18. Remont nawierzchni i geometrii jezdni oraz poprawa odwodnienia skrzyżowania ulic
Gołębiowskigoj i Zelwerowicza. - 200 tys. zł. Źródło finansowania - dział 600, rozdział
60004 wpływy z najmu i dzierżawy.
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 8 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.

19. Termomodernizacja budynku Przedszkola nr 75. - 1 mln 200 tys. zł. Źródło finansowa-
nia - dział 700, rozdział 70005 sprzedaż składników majątkowych. 
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 8 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.

Wnioski Wiceprzewodniczącego Marcina Bubicza:

20. Dokończenie  remontu  ulicy  Żelazowej  Woli  (ok.  40  metrów)  -  zadanie  na  kwotę
120.000  zł.  Źródło  finansowania:  Dział  700,  rozdział  70005  -  sprzedaż  działek.   
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 8 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.

21. Dokończenie remontu ulicy Zakopiańskiej - zadanie na kwotę 180.000 zł. Źródło finan-
sowania: Dział 700, rozdział 70005 - sprzedaż działek.
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 8 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.

22. Realizacja pierwszego etapu inwestycji - Remont parkingu pomiędzy ulicą Aleksan-
dra Zelwerowicza, a ulicą Harnasie i rewitalizacja w jego obszarze terenu zielonego
(w obrębie działki 41/36, arkusz 1, obręb nr 6, Czechówka Górna Kolonia) - zadanie
na kwotę 240.000 zł.  Źródło finansowania: Dział 700, rozdział 70005 - sprzedaż działek.
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 8 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.

23. Realizacja  pierwszego  etapu  inwestycji  -  budowa ulicy  Józefa  Mackiewicza  wraz
z chodnikami - zadanie na kwotę 800.000 zł, inwestycja w cyklu trzyletnim (trzy etapy
inwestycji).  Źródło  finansowania:  Dział  700,  rozdział  70005  -  sprzedaż  działek.
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 8 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.

24. Realizacja pierwszego etapu inwestycji - budowa ulicy Sławinek wraz z chodnikami -
zadanie na kwotę 1.200.000 zł, inwestycja w cyklu trzyletnim (trzy etapy inwestycji).
Źródło finansowania: Dział 700, rozdział 70005 - sprzedaż działek.
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 8 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.

25. Remont nawierzchni ulicy Młodej Polski - zadanie na kwotę 600.000 zł. Źródło finanso-
wania: Dział 700, rozdział 70005 - sprzedaż działek.
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 8 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.



26. Dokończenie remontu ulicy Skalistej wraz z chodnikiem - zadanie na kwotę 230.000
zł. Źródło finansowania: Dział 700, rozdział 70005 - sprzedaż składników majątkowych.
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 8 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.

27. Remont nawierzchni ulicy Franciszki Arnsztajnowej wraz z chodnikiem - zadanie na
kwotę 250.000 zł. Źródło finansowania: Dział 700, rozdział 70005 - sprzedaż działek.
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 8 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.

28. Budowa sygnalizacji  świetlnej  na  skrzyżowaniu  ul.  Zelwerowicza  i  ul.  Bohaterów
Września - zadanie na kwotę 850.000 zł. Źródło finansowania: Dział 700, rozdział 70005 -
sprzedaż składników majątkowych.
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 8 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.

29. Remont i poprawa infrastruktury sanitarno-kuchennej w Przedszkolu nr 75 w Lubli-
nie - zadanie na kwotę 130.000 zł. Źródło finansowania: Dział 700, rozdział 70005 - sprze-
daż składników majątkowych.
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 8 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.

Wnioski radnego Piotra Popiela:

30. Realizacja projektu budżetu obywatelskiego D - 103 Rowerem i rolkami wygodnie
nad Bystrzycę przeznaczając na ten cel 140 tys. zł. Źródło finansowania: rozdział 75818
(rezerwa celowa na zadania zgłaszane w ramach budżetu obywatelskiego).
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 7 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.

31. Remont świetlicy szkolnej z dostosowaniem warunków sanitarnych w Szkole Pod-
stawowej nr 47 im. Józefa Ignacego Kraszewskiego przeznaczając na ten cel 150 tys.
zł. Źródło finansowania: rozdział 75075.
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 8 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.

32. Rozbudowa sieci  monitoringu miejskiego nad Zalewem Zemborzyckim po stronie
mariny (2 punkty monitoringu) przeznaczając na ten cel 60 tys. zł. Źródło finansowa-
nia: w ramach rozdziału 60053.
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 7 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.

33. Opracowanie dokumentacji  przebudowy ulicy Nałkowskich - przeznaczając na ten
cel 150 tys. zł. Źródło finansowania: rozdział 75075.
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 7 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.

34. Budowa parkingu przy Szkole Podstawowej nr 30 w ramach realizacji projektu bu-
dżetu obywatelskiego M-47 Miejsca Parkingowe dla Wrotkowa przeznaczając na ten
cel 140 tys. zł. Źródło finansowania: rozdział 75818 (rezerwa celowa na zadania zgłaszane
w ramach budżetu obywatelskiego).
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 7 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.

35. Ułożenie nawierzchni bitumicznej w północnej części ul. Koło przeznaczając na ten
cel 50 tys. zł. Źródło finansowania: w ramach rozdziału: 60017.
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 7 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.

36. Doposażenie w sprzęt ratowniczy funkcjonariuszy policji pełniących służbę w wod-
nym posterunku policji nad Zalewem Zemborzyckim (2 kombinezony z pianki i 8 peł-
nych zestawów pełnego umundurowania dla stermotorzystów) przeznaczając na ten
cel 20 tys. zł. Źródło finansowania: rozdział 75075.
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 7 głosów „za”, 1 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.

37. Dofinansowanie Komendy Miejskiej Policji w Lublinie w ramach prowadzonych dzia-
łań nad Zalewem Zemborzyckim (drużyna rowerowa) - 10 tys. zł. Źródło finansowania:



rozdział  75605  (wpłaty  z  zysku  przedsiębiorstw  i  jednoosobowych  spółek).
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 7 głosów „za”, 1 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.

38. Uruchomienie programu Bezpieczny Senior przeznaczając na ten cel 10 tys. zł. Źró-
dło finansowania: w ramach rozdziału 852. 
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 7 głosów „za”, 1 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.

Pani Barbara Danieluk, zastępca dyrektora Wydziału Zdrowia i Profilaktyki, na prośbę rad-
nego Piotra Popiela omówiła program „Jedz z głową” - program polityki zdrowotnej na lata
2019-2021 w zakresie zdrowego odżywiania dla dzieci klas I-III szkół podstawowych w Lu-
blinie o charakterze edukacyjnym. Pomimo pandemii program jest realizowany przez Fun-
dację Medicover na bezpłatnych webinariach. Program cieszy się dużym zainteresowa-
niem dzieci i rodziców. W czasie wakacji były prowadzone badania diagnostyczne dzieci,
w wybranych szkołach. Te badania cały czas trwają. Radny Piotr Popiel zaapelował, żeby
program „Jedz z głową” rozszerzyć również na starszą młodzież.              

Komisja pozytywnie zaopiniowała  projekt  uchwały budżetowej  na 2021 rok,  wraz
z wyżej  wymienionymi  wnioskami  w  głosowaniu  -  8 głosów  „za”,  0 „przeciw”,
0 „wstrzymujących się”. 

2.  Projekt  uchwały w sprawie wieloletniej  prognozy finansowej  Miasta Lublin  (druk nr
919-1).  
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt wieloletniej prognozy finansowej miasta
Lublin, w głosowaniu - 7 głosów „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzymujący się”. 

3.  Sprawy wniesione.

Na  tym  posiedzenie  zakończono.  Wiceprzewodniczący podziękował  wszystkim
uczestnikom. Posiedzenie trwało od godz. 18.00 do godz. 19.20.

Protokołował Wiceprzewodniczący Komisji

/-/ Włodzimierz Królikowski /-/ Marcin Bubicz


